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Zápis z Valné hromady Českého horolezeckého svazu 

konané dne 5. dubna 2025, Zátopkova 100/2, Praha 6 

Zahájení, organizační záležitosti a představení partnerů ČHS 
Valnou hromadu ČHS zahájil v 9.35 hod. Jan Bloudek, předseda Výkonného výboru ČHS. Přivítal 
účastníky a informoval je o způsobu hlasování a dalších organizačních záležitostech.  
 
Předsedajícím byl zvolen místopředseda ČHS Petr Resch, který se ujal řízení.  
 
Pracovní komise byly jednomyslně zvoleny v tomto složení:   
- Mandátová komise – Miloslav Šramota, HO Lokomotiva Beroun (předseda); Jiří Faflák, Lezení pro 

všechny; Bronislav Bandas, Horoklub Chomutov 
- Volební komise – Břetislav Brodský, HO LezeTop Písek (předseda); Katka Michajlovová, Blok 

Centrum; Jiří Žák HO Pohodička Slaný 
- Návrhová komise – Radek Lienerth, HO Lokomotiva Brno (předseda); Václav Forst, AK Nevis; Jana 

Cinková Na-horu. 
 
Člen Výkonného výboru Jiří Oliva představil partnery Českého horolezeckého svazu a poděkoval jim 
za podporu. Podařilo se získat finanční podporu ve výši cca 1 mil. Kč a materiální podporu ve výši cca 
1,7 mil. Kč (bez započítání partnerů SP boulder 2025). J. Oliva současně informoval o trvajícím záměru 
získat manažera/ku pro marketing.  
 
Předseda mandátové komise M. Šramota informoval, že Valná hromada je usnášeníschopná, neboť 
jsou přítomni delegáti disponující při zahájení Valné hromady 358 hlasy z 808 oprávněných hlasů, tj. 
44,5 % hlasů (hranice usnášení schopnosti je dle Stanov ČHS 20 %). Při zahájení Valné hromady byli 
přítomni delegáti zastupující 73 oddílů.  
Valná hromada jednomyslně schválila Jednací a volební řád Valné hromady v předloženém znění.  
 
Program Valné hromady 
Program Valné hromady byl jednomyslně schválen v předloženém znění.  
Na návrh předsedajícího bylo změněno pořadí projednávaných bodů, tak, že udělení Čestného 
členství bylo z organizačních důvodů posunuto za zprávu Revizní komise.   
 
Zpráva o plnění usnesení VH ČHS 2024 
Informaci o plnění usnesení přednesl předseda J. Bloudek. Všechny úkoly byly splněny vyjma koupě 
nemovitosti, která nebyla realizována, neboť se nepodařilo najít nemovitost odpovídající z hlediska 
rozlohy, umístění a ceny. Nedostatečné prostory byly vyřešeny nájmem nových kancelářských prostor, 
do kterých bylo od března přesunuto i sídlo ČHS.  
Podrobná zpráva o plnění usnesení je v bulletinu ČHS. 
 
Zpráva Revizní komise ČHS za uplynulé období 
Zprávu Revizní komise přednesl její předseda Martin Mašát. Ve zprávě komentoval kontrolní činnost 
Revizní komise v oblasti ekonomiky, kde nebyly shledány žádné problémy, vyjádřil se ke zprávě 
o hospodaření za rok 2024 a k návrhu rozpočtu na rok 2025 a doporučil je ke schválení. Okomentoval 
také hospodaření ČSAS, ve kterém neshledal nesrovnalosti, a informoval o řešení podnětu týkajícího 
se Oblastní vrcholové komise Labské pískovce.  
Valná hromada schválila zprávu Revizní komise v předloženém znění.  
Plné znění zprávy Revizní komise je uvedeno v samostatném dokumentu.   
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Udělení Čestného členství 
Předseda J. Bloudek přednesl návrh na udělení titulů Čestný člen za významné přínosy k rozvoji 
českého / československého horolezectví a za vynikající horo/lezecké výkony dvěma osobnostem: 
- Stanislavu Šilhánovi, in memoriam, při příležitosti nedožitých 70. narozenin 
- Jindřichu Hudečkovi, při příležitosti životního jubilea. 
Valná hromada oba návrhy jednomyslně schválila.   
Ocenění za S. Šilhána převzala jeho dcera K. Šilhánová. J. Hudeček převzal ocenění osobně.  
 
J. Bloudek dále gratuloval Čestnému členovi ČHS Gerhardu Tschunkovi k 90. narozeninám.  
 
Zpráva o činnosti ČHS v roce 2024 
Zprávu o činnosti přednesl předseda J. Bloudek, který seznámil účastníky Valné hromady s hlavními 
informacemi o činnosti ČHS, obsaženými ve Výroční zprávě za rok 2024: Proběhlo stručné shrnutí 
národních (členství ČHS v ČOV, ČUS, ČAUS a PTU) a mezinárodních (členství ČHS v UIAA, IFSC, ISMF, 
EUMA, BMU, SHS James) aktivit ČHS, byla probrána aktualizace hodnotících kritérií Národní sportovní 
agentury a umístění ČHS mezi 30 prioritizovaných sportů (20. místo). J. Bloudek zmínil, že Světový 
pohár v boulderu 2024 byl zařazen mezi nejvýznamnější sportovní akce svého druhu (ocenění ISFC) 
a informoval, že letošní SP boulder se bude konat opět v Praze, 6.-8. 6. 2025. Ve své zprávě probral 
aktuální úspěchy reprezentačních týmů a prostřednictvím videí představil skialpinistický sprint 
zařazený na zimní olympijské hry v roce 2026, a také disciplínu ledolezení na rychlost. Dále informoval 
o dění v ostatních oblastech činnosti ČHS, tj. o vzdělávání, správě skalních oblastí, o alpinismu atd.   
J. Bloudek současně představil současné manažery sekcí Břetislava Brodského (sekce vzdělávání) 
a Vojtěcha Albrechta (sekce domácích soutěží), a nové kolegy v týmu – Lucii Kaftanovou, která 
převezme sekci domácích soutěží (V. Albrecht bude odpovídat za novou sportovní sekci) a Tomáše 
Fridricha, který převezme po Boženě Valentové funkci generálního sekretáře.  
Valná hromada jednomyslně schválila Výroční zprávu za rok 2024.  
Kompletní zpráva o činnosti je dostupná v samostatném dokumentu, tj. ve Výroční zprávě ČHS. 
 
Zpráva o hospodaření ČHS v roce 2024 
Zprávu o hospodaření přednesl místopředseda ČHS Marek Klíma. Oproti původním předpokladům 
Valné hromady 2024 (hospodářský výsledek -1,2 mil. Kč) byl v roce 2024 vykázán hospodářský výsledek 
ve výši 8 770 389 Kč. Celkové výnosy dosáhly 76 468 034 Kč, náklady pak činily 67 697 645 Kč, včetně 
zahrnutí projektu SP boulder 2024. Kladný výsledek byl způsoben zejména vyššími příjmy, než bylo 
naplánováno. Díky pomalejšímu náběhu profesionalizace ČHS současně vznikly úspory v čerpání 
rozpočtu komisí a sekcí.  
Valná hromada jednomyslně schválila zprávu o hospodaření za rok 2024. 
Kompletní zpráva o hospodaření je součástí Výroční zprávy ČHS. Nejdůležitější závěry jsou uvedeny 
v bulletinu ČHS.  
 
Novela Stanov ČHS 
Předseda J. Bloudek přednesl návrh malé novely Stanov ČHS upřesňující zastoupení oddílů na Valné 
hromadě a roli delegátů. Návrh nemění dosavadní věcný záměr stanov, pouze upřesňuje text, který 
dosud umožňoval širší výklad připouštějící neřízenou kumulaci plných mocí a riziko rozhodování 
o záležitostech ČHS ze strany „nečlenů“. 
Navržený, upřesňující text Stanov jasně definuje, že delegátem na Valné hromadě může být jen 
předseda oddílu, který, pokud se nemůže osobně zúčastnit, může udělit plnou moc k zastupování 
jinému členovi svého oddílu, nebo jinému delegátovi. Přitom platí, že jakýkoli delegát může na Valné 
hromadě zastupovat nejvýše 3 jiné oddíly.  
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Návrh novely Stanov ČHS byl Valnou hromadou jednomyslně schválen, s tím, že novela nabude 
platnosti a účinnosti dnem schválení.  
Kompletní text novely Stanov je v samostatném dokumentu.  
 
Zhodnocení uplynulého čtyřletého období 2021-2025 (od předchozích voleb) 
Předseda J. Bloudek zhodnotil průběh končícího čtyřletého období a komentoval změny, ke kterým 
v ČHS došlo, na pozadí sedmi prioritních bodů, které byly schváleny Valnou hromadou v roce 2021: 
- rozvoj členských oddílů, růst nabídky aktivit pro členy a posílení vazeb mezi oddíly a ČHS 
- organizační zabezpečení sportovního lezení od oddílů přes tréninková centra po reprezentaci 
- vytváření udržitelných podmínek pro lezení na skalách a další odvětví horolezectví 
- nabídka kvalitního vzdělání pro trenéry, instruktory, stavěče, rozhodčí a správce skal 
- marketingová spolupráce s partnery z více odvětví, zlepšování mediálních výstupů a jejich dosahu 
- systém řízení s přesněji definovanými postupy, cíli a lepšími informačními toky, pokračování 
profesionalizace 
- zlepšení pozice ČHS mezi ostatními sporty ve vztahu k NSA a dalším poskytovatelům zdrojů.  
Předseda J. Bloudek konstatoval, že v jednotlivých bodech, i celkově, došlo v ČHS k velmi pozitivnímu 
posunu, který zlepšil celkové postavení ČHS mezi jinými sporty, umožnil rozvoj řady aktivit včetně 
sportovního lezení, závodního skialpinismu nebo vzdělávání, a přinesl i zásadní změny v řízení ČHS 
včetně rychlejšího přechodu k profesionálnímu systému řízení prostřednictvím manažerů, který 
s sebou přinese i změnu role Výkonného výboru.  
Valná hromada vzala zprávu hodnotící uplynulé čtyřleté období na vědomí.  
Kompletní hodnotící zpráva je součástí bulletinu ČHS. 
 
J. Bloudek současně poděkoval Petru Reschovi za dlouhodobé, šestnáctileté působení ve Výkonném 
výboru ČHS a velký přínos pro rozvoj celého ČHS. Za dlouholetou práci pro ČHS a podíl na jeho rozvoji 
poděkoval také Boženě Valentové zastávající od roku 2008 funkci tajemnice a poté generálního 
sekretáře ČHS.  
 
Volby na další čtyřleté období 
Předseda volební komise B. Brodský zahájil volby a informoval delegáty o způsobu voleb.  
Poté se představili kandidáti do Výkonného výboru:  
Kandidát na předsedu ČHS Jan Bloudek, HO Mšeno, dosavadní předseda ČHS: Stručně objasnil svou 
motivaci dokončit pozitivní změny, ke nimž v ČHS dochází, v sehraném týmu. Současně upozornil na 
měnící se roli předsedy i Výkonného výboru, která by měla spočívat v menší míře exekutivy a v posílení 
koncepční role.  
Kandidáti do Výkonného výboru 
- Jana Hornová – HO Humanita: Zájem posílit ve Výkonném výboru téma outdooru a dále zlepšit 

komunikaci mezi Výkonným výborem a oddíly. 
- Marián Havel – Climbing Academy: Zájem věnovat se vzdělávání a práci s mládeží. 
- Marcel Janoš – TJ Baník Karviná, dosavadní člen Výkonného výboru: Zájem angažovat se v celé 

škále činností ČHS a dále je pomáhat rozvíjet.  
- Jiří Oliva – Boulder Bambini, dosavadní člen Výkonného výboru: Zájem pomoci dotáhnout záměry, 

se kterými vstupoval do Výkonného výboru před čtyřmi lety, zejména pokud jde o strukturu a řízení 
ČHS.  

- Marek Klíma – LK Boulder, dosavadní člen Výkonného výboru: Zájem věnovat se nadále 
hospodaření ČHS a napomáhat při získávání zdrojů pro další rozvoj. 

Poté proběhla souběžná volba předsedy a členů Výkonného výboru.  
Valná hromada zvolila předsedou Výkonného výboru ČHS Jana Bloudka, který získal 91 % hlasů.  
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Členy Výkonného výboru byli zvoleni tito kandidáti: Jana Hornová, Marcel Janoš, Marek Klíma, Jiří 
Oliva. Kandidát M. Havel získal nejnižší počet hlasů a nebyl zvolen.   
 
Následovala volba členů Disciplinární komise a Revizní komise. Delegátům se představili přítomní 
kandidáti: 
Miloslav Šramota – HO TJ Lokomotiva Beroun, Disciplinární komise, dosavadní člen komise 
Miroslav Mašát – HO Řež, Revizní komise, dosavadní člen a předseda komise 
Michal Žibřid – HO TJ VS Tábor, Revizní komise 
 
Do komisí dále kandidovali:  
Vladislav Rezek – HO Řež, Disciplinární komise, dosavadní člen a předseda komise 
Ladislav Tichý – HO Řež, dosavadní člen Disciplinární komise 
Michal Všetečka – Tigi-Shu, Revizní komise, dosavadní člen komise 
 
V následné souběžné volbě do obou komisí byli zvoleni všichni kandidáti: 
Disciplinární komise: Vladislav Rezek, Miloslav Šramota, Ladislav Tichý 
Revizní komise: Miroslav Mašát, Michal Všetečka, Michal Žibřid 
Podrobnosti k volbám jsou uvedeny v samostatné zprávě volební komise.  
 
Refundace členských příspěvků pro zdravotně postižené oddílové členy  
Předseda J. Bloudek představil návrh refundace členských příspěvků pro zdravotně postižené členy 
oddílů, kterým byl přiznán status invalidity 1., 2., nebo 3. stupně. O refundaci budou moci žádat 
předsedové oddílu vždy na konci roku, obdobně jako v případě refundace členských příspěvků členů 
ve věku 76+.  
Valná hromada návrh jednomyslně schválila, s tím, že bude účinný již v roce 2025. 
 
Návrh na úpravu odměn členů Výkonného výboru, Disciplinární a Revizní komise 
Místopředseda M. Klíma zrekapituloval dosavadní odměňování členů orgánů ČHS a přednesl návrh 
Výkonného výboru na úpravu těchto odměn, která bude lépe zohledňovat rozsah a význam práce pro 
ČHS a reaguje také na vývoj mezd v ČR, a to s účinností od května 2025. M. Klíma dále navrhl zavedení 
automatického mechanismu úpravy těchto odměn, a to v závislosti na vývoji minimální mzdy, jejíž 
úpravu nově vyhlašuje MPSV ČR vždy na podzim kalendářního roku.  
Návrh úpravy odměn:  
- předseda Výkonného výboru  72 000 Kč/měs. 
- členové Výkonného výboru   4 499 Kč/měs. 
- předseda Revizní komise   2 000 Kč/měs. 
- členové Revizní komise   1 000 Kč/měs. 
- předseda Disciplinární komise  1 500 Kč/měs. 
- členové Disciplinární komise (ne předseda) 2 000 Kč/řešená kauza 
Valná hromada návrh schválila 94 % hlasů. Delegáti disponující 6 % hlasů byli proti.  
 
Návrh rozpočtu ČHS na rok 2025 
Místopředseda M. Klíma představil návrh rozpočtu na rok 2025 a současně informoval o předběžné 
výši dotace NSA na podporu sportovních akcí, která umožní z velké části pokrýt plánovaný rozpočtový 
schodek. Celkový plánovaný rozpočet ČHS pro rok 2025 činí 39,9 mil. Kč (bez započítání Světového 
poháru v boulderu, kde se pracuje s rozpočtem ca 29 mil. Kč). Investiční dotace NSA nebyla pro rok 
2025 vypsána. 
Valná hromada návrh rozpočtu jednomyslně schválila.  
Schválený rozpočet je v samostatném dokumentu.  
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Závěrečná diskuse 
Předsedající P. Resch vyzval k závěrečné diskusi, do které se přihlásil pouze B. Vlček z HO Lokomotiva 
Saltic Brno, s podnětem týkajícím se možnosti objednání oblečení pro instruktory od firmy Direct 
Alpine. Na příspěvek reagoval J. Oliva a R. Lienerth z HO Lokomotiva Brno.  
 
Předseda J. Bloudek představil delegátům propagační video podporující českou kandidaturu o pořádání 
Mistrovství světa ve sportovním lezení (2027, Brno; soupeřit o kandidaturu bude s Pekingem). 
 
Usnesení VH 
Předseda návrhové komise R. Lienerth přednesl návrh usnesení Valné hromady a delegáti toto 
usnesení jednomyslně schválili.  
 
Předseda J. Bloudek poděkoval přítomným za účast a Valnou hromadu ve 13 hod. ukončil.  
 
 
 


